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Algus 14.00, lõpp 14.20 

 

Juhataja: Erki Savisaar (esimees) 

Protokollija: Kristel Kits (konsultant) 

Võtsid osa:  

Komisjoni liikmed: Yoko Alender, Peeter Ernits, Heiki Kranich, Igor Kravtšenko, Siim Pohlak, 

Üllar Saaremäe, Mart Võrklaev 

Komisjoni ametnikud: Elle Kaur (nõunik-sekretariaadijuhataja), Vivi Older (nõunik) 

Puudus: Jevgeni Ossinovski 

Kutsutud: Keskkonnaministeeriumi keskkonnakorralduse osakonna nõunik Eva Suurkaev, 

veeosakonna peaspetsialist Hendrik Põldoja ja nõunik Katrina Lang, õigusosakonna nõunik 

Annemari Vene (1. päevakorrapunkt) 

 

 

Päevakord: 

1. Keskkonnatasude seaduse muutmise seaduse eelnõu (109 SE) teise lugemise jätkamise 

ettevalmistamine 

2. Kollektiivne pöördumine "Võimud otsustasid mürgitada kõik Kohtla-Järve linnaosad?" 

3. Info ja muud küsimused 

 

 

1. Keskkonnatasude seaduse muutmise seaduse eelnõu (109 SE) teise lugemise jätkamise 

ettevalmistamine 

Erki Savisaar sõnas, et eelnõu teine lugemine katkestati 05.05.2020 ning nüüd on vaja eelnõu 

uuesti teisele lugemisele saata. Keskkonnakomisjoni liikmete soovil on Keskkonnaministeerium 

valmistanud ette eelnõu muutmise ettepaneku komisjoni poolse muudatusettepaneku tegemiseks. 

 

Eva Suurkaev tutvustas muutmise ettepanekut, et keskkonnatasude seaduse §17 lõige 2 juurde 

lisati lauseosa - veeseaduses või selle alusel keskkonda viia lubatud koguste eest ei rakendata 

saastetasu. Ehk kui ületatakse veeseaduses või veeloas kirjas olevaid koguseid, siis ületatava 

koguse eest rakendatakse kõrgendatud määras saastetasu. Samuti täiendatakse §341 lõiget 1 

punktiga neli, sest on oluline, et Keskkonnaametil oleks õigus kontrollida piirmäärade ületamist 

ja vajadusel määrata keskkonnatasu. 
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Otsustati: 

1. 1. Esitada eelnõule 109 SE komisjonipoolne muudatusettepanek järgmises sõnastuses: 

1.1.1. Teha eelnõu §-s 1 järgmised sisuliselt seotud muudatused: 

1.1.1.1. Muuta § 1 punktis 2 keskkonnatasude seaduse § 17 lõige 2 ja sõnastada see järgmiselt: 

„(2) Saastetasu ei rakendata kui käesoleva paragrahvi lõike 1 punktides 1-4 nimetatud ainete ja 

ühendite veeseaduses või selle alusel keskkonda viia lubatud koguste eest, kui neid aineid ja 

ühendeid viiakse veekogusse, põhjavette või pinnasesse elusorganismide, sealhulgas taimede, 

loomade ja seente kasvatamiseks.““ 

1.1.1.2. Täiendada §-1 punktiga 3 järgmises sõnastuses: 

„3) paragrahvi 341 lõiget 1 täiendatakse punktiga 4 järgmises sõnastuses: 

„4) käesoleva seaduse § 17 lõikes 2 sätestatud lubatud koguseid ületavate koguste eest.““ 

 

(hääletustulemus: konsensus - Yoko Alender, Peeter Ernits, Heiki Kranich, Igor Kravtšenko, 

Siim Pohlak, Üllar Saaremäe, Erki Savisaar, Mart Võrklaev) 

 

Menetlusotsused: 

1.2. Teha ettepanek võtta eelnõu täiskogu päevakorda 02.06.2020 (konsensus: Yoko Alender, 

Peeter Ernits, Heiki Kranich, Igor Kravtšenko, Siim Pohlak, Üllar Saaremäe, Erki Savisaar, Mart 

Võrklaev). 

1.3. Teha ettepanek teine lugemine lõpetada (konsensus: Yoko Alender, Peeter Ernits, Heiki 

Kranich, Igor Kravtšenko, Siim Pohlak, Üllar Saaremäe, Erki Savisaar, Mart Võrklaev). 

1.4. Teha ettepanek saata eelnõu kolmandale lugemisele, kui teine lugemine lõpetatakse 

09.06.2020 (konsensus: Yoko Alender, Peeter Ernits, Heiki Kranich, Igor Kravtšenko, Siim 

Pohlak, Üllar Saaremäe, Erki Savisaar, Mart Võrklaev). 

1.5. Teha ettepanek viia läbi eelnõu lõpphääletus (konsensus: Yoko Alender, Peeter Ernits, Heiki 

Kranich, Igor Kravtšenko, Siim Pohlak, Üllar Saaremäe, Erki Savisaar, Mart Võrklaev). 

 

2. Kollektiivne pöördumine "Võimud otsustasid mürgitada kõik Kohtla-Järve linnaosad?" 

Erki Savisaar tutvustas komisjoni liikmetele vastuskirja projekti. Komisjoni liikmed leidsid 

ühiselt, et komisjon mõistab kollektiivse pöördumise esindajate muret, aga kogu otsustusprotsess 

on täielikult KOVi pädevuses ja vastutusvaldkonnas. 

 

Otsustati: 

2.1. Kiita heaks kollektiivse pöördumise "Võimud otsustasid mürgitada kõik Kohtla-Järve 

linnaosad?" vastuskiri (konsensus: Yoko Alender, Peeter Ernits, Heiki Kranich, Igor Kravtšenko, 

Siim Pohlak, Üllar Saaremäe, Erki Savisaar, Mart Võrklaev). 

 

3. Info ja muud küsimused 

Komisjoni liikmed arutasid võimaliku jäätmekäitluse teemalise väljasõiduistungi aega ja kohta 

ning otsustasid, et väljasõit toimub 9. juunil 2020.  

 

 

 

(allkirjastatud digitaalselt) 

Erki Savisaar 

juhataja 

 

 

 

(allkirjastatud digitaalselt) 

Kristel Kits 

protokollija 

 

 

 

 

 


